
 

NÄMNDINITIATIV 
 
Kvalitetssäkra stadsbyggnadsnämndens lov- och tillsynsverksamhet  
Att beta av stadsbyggnadsenhetens köer är viktigt, men det räcker inte med 
kvantitativa mål. Verksamheten måste också kvalitetssäkras. De skrämmande 
låga siffrorna i SCB:s medborgarundersökning (som redovisas under en annan 
punkt på kommunstyrelsens sammanträde) har ju framför allt sin grund i ett 
starkt missnöje bland Vaxholmsborna över bristande kvalité i kommunens lov- 
och tillsynsverksamhet.  
 
I flera undersökningar har Svenska Byggnadsvårdsföreningen uppmärksammat 
hur svenska kommuner kringgår svensk lagstiftning på plan- och byggområdet. 
Vaxholm är inget undantag härvidlag. Alldeles nyligen togs till exempel ett 
beslut i stadsbyggnadsnämnden som strider både mot gängse rättspraxis och 
likabehandlingsprincipen. Mot bättre vetande behandlade nämnden en 
uppenbart liten avvikelse mot detaljplanen som en stor, vilket innebär att 
bostadsrättsföreningen i kvarteret Domaren 17 inte får bygga ut och handi-
kappanpassa alla sina balkonger med mindre än att detaljplanen görs om. Till 
skillnad från grannarnas tvärs över gatan, där motsvarande bygglov togs på 
delegation. Till bilden hör en flera år gammal surdeg som förvaltningen 
misskött och vägrat ge rättelse i. Och det här fallet är inte unikt i Vaxholm. 
 
Kommunstyrelsen har tagit över ansvaret för Vaxholms stadsbyggnadsnämnd 
och dagens redovisning ger vid handen att bygglovskön minskar i rask takt, 
medan däremot kön för tillsynsärenden – som ju handlar om att övervaka och 
se till att lagar följs – är oförändrat lång. En oroväckande signal om att kvantitet 
tillåtits ta överhanden över kvalitet. 
 
Yrkande: Metoder för att kvalitetssäkra lov- och tillsynsverksamheten inom 
stadsbyggnadsområdet behöver tas fram omgående och redovisas för 
kommunstyrelsen. Fokus bör ligga på rättssäkerhet. 
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